

中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊



Q K 2 2 0 2 4 7 1

2021

6

总第284期

东南文化

SOUTHEAST CULTURE

关于考古出土纸质文物保护利用的若干思考

江苏盱眙大云山景区连接线北区战国至两汉墓葬发掘简报

江苏盱眙东阳汉墓群M114发掘简报

浙江省宁波市奉化区尚桥墓地唐代墓葬发掘简报

景德镇葫芦窑技术源流的考古学观察

当下公众博物馆消费关注热点的差异化研究

——基于长三角地区三类博物馆的量化分析

“文旅融合下博物馆文创的探索与实践”学人笔谈

我国文博文创工作“十三五”总结及“十四五”建议

——基于全国71家文博单位的调研

日本促进博物馆旅游发展新举措及其启示

■遗产保护理论

- (6)关于考古出土纸质文物保护利用的若干思考 何伟俊

■考古探索

- (14)江苏盱眙大云山景区连接线北区战国至两汉墓葬发掘简报

..... 淮安市文物保护和考古研究所 盱眙县大云山汉王陵文物保护管理所

- (31)江苏盱眙东阳汉墓群M114发掘简报 南京博物院 盱眙县博物馆

- (42)江苏新沂前沟汉代墓地D1、D2发掘简报 徐州博物馆 新沂市博物馆

- (63)南京市雨花台区凤凰村六朝墓葬发掘简报 南京市考古研究院

- (69)浙江省宁波市奉化区尚桥墓地唐代墓葬发掘简报

..... 宁波市文化遗产管理研究院 吉林大学考古学院

南京大学文化与自然遗产研究所 宁波市奉化区文物保护管理所

■地域文明

- (77)论瑞昌马头“西晋”墓的年代与归属

——兼谈孙吴时期的不归葬 张科

- (88)隋唐墓葬出土“古镜”考辨

..... 陈灿平

- (105)景德镇葫芦窑技术源流的考古学观察 冯冕

■博物馆新论

- (115)博物馆公共事件题材展览中的情感体验 王旖旎

《东南文化》编辑委员会

顾 问 (按姓氏笔画为序)

朱光亚 耿宝昌 徐湖平 章剑华 黄景略

主任委员 龚良

副主任委员 孙士泽 王奇志 贺云翱 李民昌 徐森 盛之翰

委员 (按姓氏笔画为序)

万新华 王奇志 毛颖 田名利 孙士泽 李民昌 李虎仁

谷建祥 邱永生 张小朋 张金萍 张学锋 陆建芳 陆建松

陈薇 林留根 欧阳宗俊 贺云翱 徐森 龚良

盛之翰

主 编 龚良

常务副主编 王奇志

副 主 编 毛颖

编辑部主任 朱国平

编 辑、校 对 王霞(兼编务) 黄苑 张平凤 何刚(兼发行) 张蕾

张园媛(兼新媒体编辑) 黄洋(特邀) 王延庆(特邀)

美 编、印 制 姜舟 邱雪峰(特邀)

英 文 译 校 吴蘅

- (122)当下公众博物馆消费关注热点的差异化研究
——基于长三角地区三类博物馆的量化分析 钱凤德 丁 娜 陈东阳
- (130)智慧博物馆信息系统安全防范体系分析 李 继

■专题研究:博物馆文创

- (135)“文旅融合下博物馆文创的探索与实践”学人笔谈 刘 辉 朱晓云 李 峰 王文军 李博雅
杨 蕾 邱 莉 陈瑞近 邱永生 卢小慧
- (150)论博物馆商标异议主要法律依据及关键证据 王月芳
- (157)抱团、跨界与融合:博物馆文创联盟的当下与未来 刘 容
- (164)我国文博文创工作“十三五”总结及“十四五”建议
——基于全国71家文博单位的调研 韩 晗 高 洋

■域外广角

- (173)日本促进博物馆旅游发展新举措及其启示 刘 阳

■文化史论

- (180)江南文人审美视野下的昆曲服饰 汪丽丽
- (184)《东南文化》2021年第1—6期总目录
- (190)日韩文提要

[期刊基本参数]CN32—1096 / K*1985*B*A4*192*ZH*P* ¥25.00*1800*18*2021—12

主管单位	江苏省文化和旅游厅		
主办单位	南京博物院		
编辑出版	南京博物院《东南文化》编辑部		
地 址	南京市中山东路321号	邮 政 编 码	210016
电 话	+86-25-8484 1255		
网 址	dnwh.njmuseum.com		
电子信箱	dnwh@chinajournal.net.cn		
印 刷	南京朗时印务有限公司		
出版日期	2021年12月30日		
国内统一刊号	CN32-1096/K	国际刊号	ISSN1001-179X
发行范围	国内外公开		
国内发行	全国各地邮局(所)	订 阅 代 号	28—236
国外发行	中国国际图书贸易总公司(北京399信箱)	发 行 代 号	BM1152X
特约经销	北京市东城区东直门内北小街2号楼	北京博文书社	邮 编 100007

2021年第6期(总第284期)



Contents

■ Theory on Cultural Heritage Conservation

- (6) Conservation and Utilization of Paper Artifacts Unearthed from Archaeological Excavations HE Wei-jun

■ Archaeological Exploration

- (14) Excavation of the Warring States and Han Tombs in the North Area of Dayunshan Scenic Area Border in Xuyi, Jiangsu Province Huai'an Institute of Cultural Relics Protection and Archaeology et. al
(31) Excavation of Eastern Han Tomb M114 in Dongyang, Xuyi, Jiangsu Province Nanjing Museum et. al
(42) Excavation of the Han Dynasty Cemeteries D1 and D2 in Qiangou, Xinyi, Jiangsu Xuzhou Museum et. al
(63) Excavation of the Six Dynasties Tombs in Fenghuang Village, Yuhuatai District, Nanjing Nanjing Research Institute of Archaeology
(69) Excavation of the Tang Dynasty Tombs at Shangqiao Cemetery in Fenghua, Ningbo, Zhenjiang Province Ningbo Municipal Institute of Cultural Heritage Management et. al

■ Regional Civilization

- (77) On the Dating and Identification of the "Western Jin" Tomb at Matou, Ruichang: Also on the Practice of Burial in a Strange Land in the Sunwu Period ZHANG Ke
(88) Ancient Mirrors Excavated from the Tombs of the Sui and Tang Dynasties CHEN Can-ping
(105) An Archaeological Observation on the Technical Origin of Hulu (Gourd) Kilns in Jingdezhen FENG Mian

■New Opinions on Museology

- (115)Emotional Experience in Museum Exhibitions on Public Events WANG Yi-ni
(122)The Differentiation of Current Consumption Focus of Public Museums: A Quantitative Analysis Based on Three Types of Museums in the Yangtze River Delta Region QIAN Feng-de et. al
(130)Security Architecture of Information System in Smart Museums LI Ji

■Special Subject: Museum Merchandising

- (135)Forum on the “Exploration and Practices of Museum Merchandising in the Context of Culture and Tourism Integration” LIU Hui et. al
(150)On the Main Legal Basis and Key Evidence of Museum Trademark Opposition WANG Yue-fang
(157)Allying, Cross-disciplinary Cooperating and Integrating: The Present and Future of Museum Merchandizing Alliances LIU Rong
(164)The Summary of the “13th Five-Year Plan” and Suggestions for the “14th Five-Year Plan” of Chinese Museum Creative Industry: Based on a survey of 71 museums HAN Han et. al

■Overseas Perspective

- (173)New Initiatives to Promote Museum Tourism in Japan and Their Implications LIU Yang

■Cultural Histories and Theories

- (180)The Aesthetic Characteristics of Kunqu Costumes and the Literati Aesthetics in Jiangnan WANG Li-li

中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊

中国期刊全文数据库(CJFD)全文期刊

中国学术期刊综合评价数据库(CAJCED)统计期刊

《中国期刊网》、《中国学术期刊(光盘版)》全文收录期刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊



战国至汉 大云山景区连接线北区陶足(K1:1)

ISSN 1001-179X

A standard linear barcode representing the journal's ISSN, positioned next to the ISSN number.

12>

9 771001 179217

国内订阅代号 28-236 国外发行代号 BM1152X

国内统一刊号 CN32-1096/K 国际刊号 ISSN 1001-179X 国内定价: ¥25.00 国外定价: \$20.00